
 

Obec Rušinov, Rušinov 3, 583 01 Rušinov 

telefon: 569692281, mobil: 777550271, IČO: 00268160 

www.obecrusinov.cz    e-mail: rusinov@seznam.cz 

 

  

    Zápis z 23.  zasedání zastupitelstva obce Rušinov 

 
Datum a čas konání: 17.12.2024 od 17:00 hodin 
Místo konání: Zasedací místnost obecního úřadu, Rušinov č. p. 3 
Přítomni: (6) Pavel Šimon, Mgr. Libor Čapek, Josef Dostál, Vlastimil Pešek, Lucie 
Jindrová Augustinová, Nikola Vašková 
Omluven: Milan Vidourek 
Host: Ing. Zuzana Kolářová  
Zapisovatel: Mgr. Libor Čapek  
Ověřovatelé zápisu: Josef Dostál, Vlastimil Pešek 
  
Program jednání: 
 

1)  Zahájení  
2)  Určení zapisovatele a zvolení ověřovatelů zápisu 
3)  Kontrola minulých usnesení 
4)  Rozpočtové změny a opatření  
5)  Schválení rozpočtu obce na rok 2025 
6)  Schválení střednědobého výhledu rozpočtu obce na roky 2026 – 2028 
7)  Žádost o odkoupení obecního pozemku  
8)  Žádost Hospic mezi stromy 
9)  Smlouva sběrný dvůr Seč 
10)  Žádost o podporu udržení obvodní lékařky v Malči 
11)  Různé: 

a) Peněžité dary 
b) Doplnění kulturního výboru 
c) Zvýšení poplatku 
d) Oprava střechy márnice 
e) Projednání podnětu 

12) Závěr 
 

1) Zahájení  
 
Starosta jako předsedající zahájil zasedání zastupitelstva. Přivítal všechny přítomné 
zastupitele obce (dále jen ZO) na zasedání zastupitelstva obce Rušinov. Podle počtu 
přítomných zastupitelů (6) shledal jednání zastupitelstva usnášení schopným a seznámil 
zastupitele s body programu. Požádal ZO o jejich vyjádření se k programu a případné 
doplnění dalších bodů programu. Bylo navrženo doplnit program o body 11 a) – e). 
 
Návrh usnesení: ZO schvaluje program zasedání. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 1/2024/12.17.  
ZO návrh schvaluje. 
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2) Určení zapisovatele a zvolení ověřovatelů zápisu 
 
Předsedající určil jako zapisovatele pana Mgr. Libora Čapka (dále jen místostarosta) 
a jako ověřovatele zápisu navrhnul zvolit Vlastimila Peška a Josefa Dostála. 
 
Návrh usnesení: Ověřovateli zápisu budou Vlastimil Pešek a Josef Dostál. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 2/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
 

3) Kontrola minulých usnesení 
 
Žádný z členů ZO nevznesl námitku proti zápisu z předchozího zasedání ZO. Byla 
provedena kontrola minulých usnesení.  
 
K bodu 6 z 22. zasedání ZO dne 14.11.2024 Aktualizace ceníku 
 
ZO do současné doby nikdo nepředložil žádné návrhy aktualizací cen z časových 
důvodů. Bude projednáno na zasedání po vypracování a předložení.  
 
Ostatní uložené úkoly z usnesení jsou průběžně plněny.  
 

4) Rozpočtové změny a opatření 
 
ZO bylo informováno o ukončení termínovaného vkladu ČS 4 517 197,58 Kč, peněžní 
prostředky byly převedeny na běžný účet. Po Novém roce bude rozhodnuto o vložení 
na spořící účet nebo termínovaný vkladl dle aktuálních úrokových sazeb. 
 
ZO bere na vědomí 
 

5) Schválení rozpočtu obce na rok 2025 
 
V zákonem stanovené lhůtě, kdy byl návrh rozpočtu obce na rok 2025 zveřejněn, a to 
dne 14.11.2024. Do jeho schválení nebyly uplatněny připomínky k návrhu rozpočtu. 
 
Rozpočet je zpracován a předložen ke schválení jako schodkový. Celkové příjmy jsou 
nižší než celkové výdaje o částku 13 500 000,00 Kč. Schodek obec Rušinov bude hradit 
finančními prostředky z minulých let na běžných účtech, spořících účtech 
a termínovaných účtech v předpokládané výši 13 500 000,00 Kč.  
 
V roce 2025 předfinancuje obec pořízení fotovoltaických elektráren a tepelných čerpadel 
na všech obecních budovách a zateplení na obecních budovách čp 29 a 46. Dotace 
na tyto investiční akce obdrží v roce 2026, případně 2027 a prostředky budou využity 
na údržbu lesa a opravy vodovodu.        
 
Návrh usnesení: ZO schvaluje takto předložený a projednaný rozpočet obce Rušinov 
na rok 2025. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
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6) Schválení střednědobého výhledu rozpočtu obce na roky 2026 – 2028 
 
K návrhu střednědobého výhledu na roky 2026 - 2028 nebyly vzneseny žádné 
připomínky. Byl tedy ZO navržen schválit v nezměněné podobě viz. příloha střednědobý 
výhled rozpočtu na roky 2026 – 2028. 
 
Návrh usnesení: ZO schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce Rušinov na roky 
2026 - 2028. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 4/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
 

7) Žádost o odkoupení obecního pozemku 
 

požádali o odkoupení obecního pozemku 
v katastrálním území Rušinov, který je veden pod p.č. 321 o výměře 105 m2 viz příloha 
žádost s geometrickým plánkem v zápise č. 22. Jedná se o léta užívaný oplocený 
pozemek Záměr o prodej pozemku byl zveřejněn po dobu nejméně 15 dnů před 
rozhodnutím ZO vyvěšením na úřední desce obecního úřadu. Obec neobdržela žádná 
vyjádření, námitky nebo případné další nabídky. Bylo navrženo žádosti vyhovět 
a pozemek prodat. Obec stanoví cenu pozemku viz aktuální cena dle znaleckého 
posudku o obvyklé ceně (tržní hodnotě) pozemků v katastrálním území obce Rušinov. 
Starosta učinil oznámení o osobním zájmu. 
 
Návrh usnesení: ZO žádosti vyhovuje a souhlasí s prodejem obecního pozemku p.č. 321 
v k.ú. Rušinov o výměře 105 m2 viz projednaná žádost ve 22. zasedání ZO. Částka byla 
stanovena dle aktuální ceny na 200,- Kč/m2 bez DPH. Tedy za celkovou částku 
21 000,- Kč bez DPH. Žadatelé uhradí veškeré náklady a poplatky související s převodem 
dotčeného pozemku. 
 

Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 1 (Šimon) 
Usnesení č. 5/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
 

8) Žádost Hospic mezi stromy 
 
Nově otevřený Hospic Mezi stromy, z.s. Havlíčkův Brod požádal obec o finanční 
příspěvek – dar na provoz na rok 2025 ve výši 15 – 50 000,- Kč. Z internetových stránek 
hospice bylo zjištěno, že péče pro pacienty není zcela bezplatná a musí platit poplatek 
za služby nehrazené zdravotním pojištěním (ubytování, sociální služby, vybavení, TV 
a další) ve výši 500,- Kč/den na měsíc dopředu. Službu hospice v současné době 
nevyužívá žádný občan naší obce. Po diskusi bylo navrženo žádost neakceptovat. 
 
Návrh usnesení: ZO žádost o příspěvek na r. 2025 zamítá. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 6/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
 
 
 
 



 4 

9) Smlouva sběrný dvůr Seč 
 
Město Seč zaslalo návrh nové smlouvy na využívání Sběrného dvora Seč. Reaguje tak 
na novou legislativu přinášející některé změny v nakládání s odpady a také nové 
povinnosti obcí v oblasti odpadového hospodářství. Uzavřením smlouvy obec tak splní 
svou povinnost vyplívající ze zákona. Občané budou mít možnost ve smluvně zajištěném 
dvoře odevzdat oděvy a textil, jedlé tuky a oleje, velkoobjemový odpad, kovy, dřevo, 
bioodpad a téměř všechny ostatní druhy komunálních odpadů. Uzavření smlouvy obec 
nijak neomezuje v případném využívání jiných provozoven a firem. 
 
ZO bylo seznámeno se smlouvu s odkazem na nový zákon o odpadech 541/2021 Sb. 
a věc prodiskutovalo. 
 
Návrh usnesení: ZO souhlasí s uzavřením předložené smlouvy. Bude využito poznámky 
specifikující individuální požadavky na služby sběrného dvora, kde bude uvedeno: 
„Občané budou platit samostatně za veškerý odevzdaný odpad bez příspěvku obce dle 
aktuálního ceníku sběrného dvora.“ 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 7/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
  

10)  Žádost o podporu udržení obvodní lékařky v Malči 
 
Obec Maleč s MUDr. Špitálníkovou požádala o podporu u VZP o udržení ordinace 
obvodní lékařky v Malči spočívající ve sloučení obou ambulancí všeobecného 
praktického lékařství v Malči a Chotěboři. 
 
Informace od MUDr. Špitálníkové: „Důvodem, proč podpořit sloučení obou pracovišť je 
snaha o zachování ordinace všeobecného praktického lékařství v Malči. V této ambulanci 
je registrován malý počet pacientů a platby zdravotních pojišťoven za registrované 
pacienty a lékařské výkony nepokrývají náklady na provoz ambulance ani při maximální 
podpoře ze strany obce. Provozovatel Sdružená ambulantní péče Vysočina, s.r.o. se 
snaží ambulanci v obci pro pacienty zachovat a současně zefektivnit zdravotní péči 
o pacienty při zachování její kvality. 
Situace obyvatel venkova je v mnoha směrech složitější než těch, kteří žijí ve městech. 
Pro nemocné, ať se jedná o akutní onemocnění či dlouhodobé – chronické, je vše ještě 
složitější. 
Dotazováním mezi občany v naší obci, vaše pojištěnce nevyjímaje, jsme zjistili, 
že velkému počtu registrovaných klientů by vyhovovalo, kdyby mohli navštěvovat ordinaci 
v Malči i v Chotěboři podle svých potřeb a časových možností a dle svého uvážení 
i výběru. A to je možné jen v případě sloučení obou ambulancí. 
Ordinaci v Malči navštěvují pacienti nejen z Malče, ale i z okolních vesnic, zároveň řada 
z nich dojíždí za prací do Chotěboře, která je spádová pro celou oblast. Někdy je vhodné 
spojit návštěvu v ambulanci praktického lékaře s návštěvou specialisty, či vyzvednutím 
léků v lékárně – pak je výhodné vše vyřídit při jedné návštěvě Chotěboře. Na druhou 
stranu je ovšem zase potřeba zachovat ambulanci v Malči, protože pro mnohé pacienty 
je Maleč blíže a snáze dostupná než vzdálenější Chotěboř. Zvláště se to týká některých 
seniorů, pro které by bylo velmi namáhavé dojíždět do Chotěboře. Z toho důvodu je 
nanejvýš vhodné, aby měli k dispozici primární lékařskou péči v místě svého bydliště.“ 
 
Bylo navrženo věc podpořit. Sepsání dopisu a jeho zaslání na VZP provede 
místostarosta. 
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Návrh usnesení: Zastupitelé obce Rušinov podporují žádost společnosti Sdružená 
ambulantní péče Vysočina s.r.o. o sloučení obou ambulancí všeobecného praktického 
lékařství v Malči a v Chotěboři. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 8/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
  

11) Různé 
 

a) Peněžité dary 
 
Starosta seznámil ZO s udělením peněžitých darů 

 
ZO bere na vědomí 
 

b) Doplnění kulturního výboru 
 
Předsedkyně kulturního výboru navrhla doplnit kulturní výbor o 2 nové členy, a to o Soňu 
Krywdiuk a Marii Dostálovou. 
 
Návrh usnesení: ZO doplňuje kulturní výbor o Soňu Krywdiuk a Marii Dostálovou. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 9/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
  

c) Zvýšení poplatku 
 
Obec obeslala všechny dlužníky za odpad. Někteří již zaplatili. Těm, kteří nezaplatí 
do 31.12.2024, byla vzata v úvahu doba prodlení a poplatek bude zvýšen v plné výši dle 
zákona č. 565/1990 Sb. Zvýšení poplatku lze uložit maximálně do výše dvojnásobku 
rozdílu mezi částkou poplatku, kterou má uhradit a částkou uhrazenou do původního dne 
splatnosti poplatku. Bude přistoupeno ke zvýšení poplatku ve výši 2x poplatek. Celkem 
tedy poplatník bude muset uhradit trojnásobek poplatku.  
 
Návrh usnesení: Všem dlužníkům obce, kteří nezaplatí místní poplatky do konce roku 
2024 obec jako správce poplatku poplatkovému subjektu stanovuje zvýšení poplatku jako 
následek za pozdní úhradu poplatku nebo jeho části, a to ve výši dvojnásobku rozdílu 
mezi částkou poplatku, která má být zaplacena nebo odvedena, a částkou zaplacenou 
nebo odvedenou do původního dne splatnosti poplatku. Zvýšení poplatku je 
příslušenstvím poplatku sledujícím jeho osud. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 10/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
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d) Oprava střechy márnice 
 
Obec obdržela 4 nabídky (viz příloha zápisu) na opravu střechy márnice na hřbitově 
na Modletíně. ZO porovnalo a prodiskutovalo doručené nabídky. Nejlevnější nabídku 
učinil Roman Štekl Jeřišno za 82 575,- Kč. 
 
Návrh usnesení: ZO vybírá na opravu střechy firmu Roman Štekl Jeřišno. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 11/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
 

e) Podnět k projednání 
 

podal podnět na přehodnocení věkové hranice u jubilejních gratulací 
seniorům naší obce, kdy požádal o projednání snížení hranice každoročních návštěv 
ze současných 90 let na 80 let. Věková hranice gratulací občanům naší obce, kteří projeví 
zájem, je stanovena na 60, 70, 80, 85 roků a po dovršení věku 90 let každý rok. ZO věc 
prodiskutovalo a napříč spektrem se shodlo na stávajícím schváleném modelu. 
 
Návrh usnesení: ZO předloženému podnětu nevyhovuje. Stávající schválený model 
gratulací občanům naší obce nemění. 
 

Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení č. 12/2024/12.17. 
ZO návrh schvaluje.  
 

f) Dodatek smlouvy AVE 
 
ZO bylo seznámeno s dodatkem smlouvy AVE. 
 
ZO bere na vědomí 
 

12)  Závěr 
 
ZO bylo seznámeno s běžnými provozními informacemi. 
 
 
Zasedání ukončeno dne 17.12.2024 ve 19:00 hod.  

 
Zapsal: Mgr. Libor Čapek     Ověřili: Josef Dostál 
  
 
Starosta: Pavel Šimon                    Vlasitmil Pešek 
 
V Rušinově dne: 17.12.2024 
 
Vyvěšeno dne:  
 
Sejmuto dne:   


